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Til lovforslag nr. L 83. Betænkning afgivet af kulturudvalget den 4. maj 1984 

B e t æ n k n i n g  

over 

F o r s l a g  t i l  l o v  o m  o p h æ v e l s e  a f  l o v  o m  f o r b u d  m o d  

v i d e r e s a l g  a f  b i l l e t t e r  t i l  o f f e n t l i g e  f o r l y s t e l s e r  

Udvalget har behandlet lovforslaget i nog- 
le møder og har herunder stillet spørgsmål til 
ministeren for kulturelle anliggender, som 
denne har besvaret skriftligt. Et af udvalgets 
spørgsmål er tillige med ministerens svar her- 
på optrykt som bilag til betænkningen. 

Herefter indstiller et flertal (socialdemo- 
kratiets, socialistisk folkepartis og det radika- 
le venstres medlemmer af udvalget) lovforsla- 
get til forkastelse ved 3. behandling med føl- 
gende begrundelse: 

Havde loven udelukkende drejet sig om 
videresalg af teaterbilletter under den nuvæ- 
rende abonnements- og billetsalgsordning, 
kunne flertallet have accepteret lovforslaget. 
Men efter flertallets opfattelse er der i for- 
bindelse med store sportsbegivenheder, kon- 
certer med internationale klassiske musikere 
eller rock- og popmusikere og ved andre kul- 
turelle begivenheder med stor publikumstil- 
strømning stadig behov for et forbud mod 
videresalg af billetter -  ikke mindst af hen- 

syn til børn og unge. 
Det skal desuden bemærkes, at flertallet 

ikke finder den begrundelse tilfredsstillende, 
som ministeren for kulturelle anliggender 
anfører for, at størrelsen af det vederlag, som 
kiosker, bureauer m.fl. må opkræve ved for- 
midlingen af forudbestillinger af billetter, 
ikke længere skal fastsættes administrativt, 
jfr. det som bilag optrykte svar på et af ud- 
valgets spørgsmål. 

Et mindretal (det konservative folkepartis, 
venstres og kristeligt folkepartis medlemmer 
af udvalget) indstiller lovforslaget til vedta- 
gelse uændret. 

Et andet mindretal (fremskridtspartiets 
medlem af udvalget) indstiller lovforslaget til 
vedtagelse uændret, idet mindretallet ønsker 
at udtale, at her er et af de få tilfælde, hvor 
mindretallet føler trang til at sige ministeren 
for kulturelle anliggender tak. 

Per Stig Møller (KF) Annelise Gotfredsen (KF) Connie Hedegaard (KF) 

Flemming Jensen (KF) Mette Madsen (V) nfmd. Sander (V) Poulsgaard (FP) 

Inger Stilling Pedersen (KrF) Lasse Budtz (S) Ole Espersen (S) Qvist Jørgensen (S) 

Inge Fischer Møller (S) Jimmy Stahr (S) Tastesen (S) Birthe Hansen (SF) 

Ingerlise Koefoed (SF) fmd. Bernhard Baunsgaard (R V) 

Partierne CD, VS og FD havde ikke medlemmer i udvalget. 
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Bilag 

Et af udvalgets spørgsmål til ministeren for kulturelle anliggender 
og dennes svar herpå 

Spørgsmål: 
Har loven nogensinde fundet anvendelse? 

Svar: 
Som det fremgår af det ovenfor anførte, 

har loven gennem de senere år ikke givet 
politiet anledning til indskriden. 

Det bemærkes, at da spørgsmålet om op- 
hævelse af lov om forbud mod videresalg af 
billetter til offentlige forlystelser blev rejst i 
1969, kunne det konstateres, at loven gennem 
en længere årrække, bortset fra et enkeltstå- 
ende tilfælde i 1964 i forbindelse med et 
amatørboksestævne, ikke havde givet politiet 
anledning til indskriden. 

For så vidt angår det i loven indeholdte 
bevillingssystem, hvorefter kulturministeren 
kan meddele kiosker, bureauer og lignende 
tilladelser til at modtage og besørge forudbe- 
stilling af billetter til offentlige forlystelser, 
kan det oplyses, at der i alt er meddelt 25, 
bevillinger til kiosker, bureauer m.fl. 

Administrationen af loven indebærer end- 
videre, at ministeriet fastsætter størrelsen af 
det vederlag (gebyr), bevillingshaverne må 
opkræve ved formidlingen af forudbestillin- 
ger af billetter. For så vidt angår denne del 
af lovens administration bemærkes, at det 
efter ministeriets opfattelse ikke er hensigts- 
mæssigt, at ministeriet har til opgave at fast- 
sætte vederlag for en tjeneste af denne art. 


